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PROTOKÓŁ Nr 11/2011 
z posiedzenia Komisji Kultury i Oświaty 

z 11, 18 i 19 maja 2011 r. 
 
 
W posiedzeniu udział wzięli: 
a/ 11 maja - czterech członków Komisji Kultury i Oświaty  - nieobecni M. Mnich 
    18 maja – wszyscy obecni 
    19 maja – czterech członków Komisji Kultury i Oświaty – nieobecna I. Tabaka 
b/ 18 maja – dyrektorzy szkół, 
c/ 19 maja – Eugeniusz Dańczak – Wójt Gminy, Agnieszka Żukowska – pracownik UG. 
 
 
Porządek obrad: 
 
 1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 2. Zatwierdzenie porządku obrad. 
 3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
            4.  Analiza arkuszy organizacyjnych szkół i przedszkola na rok szkolny 2011/2012 
 6. Sprawy bieżące. 
 
Ad. 1-3. 
 
 Posiedzenie Komisji otworzyła Przewodnicząca Komisji. Zapoznała radnych 
z porządkiem obrad, który został jednogłośnie przyjęty. Jednogłośnie przyjęto protokół  
z poprzedniego posiedzenia. 
 
Ad 4 
 
 Na posiedzeniu w dniu 11 maja zajęto się analizą złożonych arkuszy 
organizacyjnych szkół i przedszkoli.  
Szczególną uwagę zwrócono na: 

- ilość dzieci w poszczególnych szkołach i oddziałach, 
- skutki zmiany obwodów nauczania, 
- podział godzin do dyspozycji dyrektora w poszczególnych placówkach,  
- prośby kierowane do Wójta Gminy o przydzia ł dodatkowych godzin, 
- przygotowano pytania do dyrektorów szkół. 

 
W dniu 18 maja gościliśmy dyrektorów szkół, którzy odpowiadali na wcześniej 
przygotowane pytania i wyjaśniali wątpliwości dotyczące organizacji pracy w szkół  
i przedszkoli w nowym roku szkolnym. 
Komisja zwraca uwagę na: 

- duże różnice w ilości dzieci w klasach w poszczególnych szkołach ( np. 
Motarzyno – 1 klasa 9-osobowa, Dębnica Kaszubska – klasa 25-osobowa), 

- zmiana obwodów nauczania nie przynios ła zwiększenia liczby dzieci  
w klasach w Gogolewie ( w dalszym ciągu są oddziały, które nie liczą nawet 
15 osób), 

- utrzymanie w gimnazjum bardzo nierównomiernego podzia łu klas III ( 26 – 18 
– 27 – 16 – 23), 

- dużą liczbę uczniów w kl. I i II ( do 26 do 28 uczniów),  
- dyrektorzy szkół przygotowali arkusze organizacyjne zgodnie z wytycznymi 

organu prowadzącego, co znacznie ograniczyło ilość godzin, ale spowodowało 

 



 2

jednocześnie to, iż znaczna grupa nauczycieli od września nie będzie miała 
pełnych etatów. Szczególnie dotknęło to Szkołę Podstawową w Dębnicy 
Kaszubskiej i gimnazjum, 

- dyrektorzy wykazują wacaty. Zwracamy uwagę, aby zatrudniać tych 
nauczycieli, dla których brakuje godzin lub tracą dotychczasowe zatrudnienie  
z powodu zmian obwodów nauczania, 

- dyrektorzy proszą Wójta o przydział dodatkowych godzin na różne zajęcia 
pozalekcyjne. Zwracamy uwagę, że większość tych zajęć może i powinna być 
realizowana z artykułu 42 Karty Nauczyciela, 

- dyrektorzy proszą o zatrudnianie psychologów i logopedów. Sugerujemy,  
że dobrym rozwiązaniem byłoby zatrudnienie osoby na pe łen etat  
do dyspozycji wszystkich szkół i przedszkoli, 

- obawiamy się o dowóz uczniów do szkół ( szczególnie Gogolewo i Dębnica 
Kaszubska). Dyrektorzy nie byli jeszcze przygotowani do przedstawienia nam 
rozwiązania tego problemu i jest to dla nas zrozumia łe, 

- są nauczyciele, których etaty zbudowane są przede wszystkim z nauczania 
indywidualnego. Obawiamy się o ich los, kiedy tego nauczania zabraknie. 
Poza tym uczniowie ci są często nieobecni, więc nauczyciel nie wykonuje swej 
pracy a nie zawsze jest potrzeba „wykorzystania go” na zast ępstwo, 

- brak podziału klas na grupy na lekcjach informatyki i wychowania fizycznego. 
W szkołach brak stanowisk komputerowych. Sytuacja, gdy przy jednym 
stanowisku siada 3 uczniów, uniemożliwia efektywne przeprowadzenie zajęć  
i prawidłową realizację programów nauczania. Ograniczenie ilości godzin 
wychowania fizycznego spowoduje, iż przepiękne obiekty sportowe, które 
kosztowały nas miliony, będą wykorzystywane zaledwie kilka godzin dziennie, 
a dziewczęta ćwicząc z chłopcami będą „uciekały” w zwolnienia, co jeszcze 
bardziej pogłębi katastrofalny stan ich zdrowia i kondycji fizycznej,  

- jest grupa dzieci, która nie zosta ła przyjęta do przedszkola w Dębnicy 
Kaszubskiej z powodu braku miejsc. 

 
W dniu 19 maja spotkaliśmy się z p. Agnieszką Żukowska, która przedstawi ła nam 
skutki finansowe, jakie niosą złożone arkusze organizacyjne. 
 Spotkaliśmy się również z Wójtem Gminy, któremu przedstawiliśmy nasze 
prośby, uwagi i spostrzeżenia. 
 
Komisja składa podziękowanie p. Wójtowi za poświęconą nam uwagę i czas.  
Dziękuje także p. Agnieszce Żukowskiej za rzeczowe i zrozumiałe przygotowanie  
i przedstawienie materiałów, cierpliwość i serdeczność w udzielaniu odpowiedzi na 
pytania członków Komisji.   
 
Protokołowała: E. Fryckowska                                                                           Przewodnicząca   
                                                                                              Komisji Kultury i Oświaty  
                                   
                                                                                                                      El żbieta Fryckowska 
 
 

 


